



## LYNN JOHNSTON

**Cartoonist      Caricaturiste**

Lynn Johnston was born in Collingwood, Ontario, and is the creator of the hugely popular comic strip *For Better or Worse*, which she began in 1979. The strip appears in more than seven hundred newspapers worldwide and is translated into several languages. Lynn had written two illustrated books, *David, We're Pregnant* and *Hi Mom, Hi Dad*, before developing *For Better or Worse* at the urging of Universal Press Syndicate. The comic strip is set in Canada and is loosely based on her own experiences with her family. She has covered several controversial subjects in her strip, including homosexuality. In 1985, Lynn became the first woman and the first Canadian to receive the prestigious Reuben Award for Outstanding Cartoonist of the Year. She is the recipient of many honours including the Order of Canada, a Pulitzer Prize nomination, a star on Canada's Walk of Fame, Order of Manitoba, induction into the Canadian Cartoonists Hall of Fame and the National Cartoonist Hall of Fame and numerous honorary degrees.

ebony, Formica, sterling silver

Lynn Johnston est née à Collingwood, en Ontario, et est la créatrice de la bande dessinée extrêmement populaire *For Better or Worse*, qu'elle a commencée en 1979. La bande paraît dans plus de sept cents journaux à travers le monde et est traduite en plusieurs langues. Lynn avait écrit deux livres illustrés, *David, We're Pregnant* et *Hi Mom, Hi Dad*, avant de développer *For Better or Worse* à la demande de Universal Press Syndicate. La bande dessinée se déroule au Canada et est vaguement basée sur ses propres expériences avec sa famille. Elle y présente plusieurs sujets controversés dans sa bande dessinée, y compris l'homosexualité. En 1985, Lynn est devenue la première femme et la première Canadienne à recevoir le prestigieux prix Reuben de la meilleure caricaturiste de l'année. Elle a reçu de nombreux honneurs, dont l'Ordre du Canada, une nomination au prix Pulitzer, une étoile sur l'Allée des célébrités canadiennes, l'Ordre du Manitoba, l'intronisation au Canadian Cartoonists Hall of Fame et au National Cartoonist Hall of Fame et de plusieurs diplômes honorifiques.

ébène, Formica, argent sterling